

全球遠程醫療與國際東西方醫學研究

*International Research on Global Telemedicine
and Oriental & Occidental Medicine*

General Senior Editors: Prof. Wolfgang Drauers Prof. Dr. C. A Baldamus

Prof. Luan Chengzhang Prof. Dr. JizeLi

Editors in chief:

Prof. Liqun Zhou Prof. Dr. J. Koebke

Associate Editors in chief:

Carla Wilson Cui Yanping Zhu Songlin

Yang Zhenke Zhao Baixiao Rong Peijing



香港醫藥出版社
Medicine Publishing CO. (H. K.)

The Editorial Board of International Research on Global Telemedicine and Oriental & Occidental Medicine

General Senior Editors: Prof. Wolfgang Drauers Prof. Dr. C. A Baldamus
Prof. Luan Chengzhang Prof. Dr. JizeLi

Editors in chief: Prof. Liqun Zhou Prof. Dr. J. Koebke

Associate Editors in chief: Carla Wilson Cui Yanping Zhu Songlin
Yang Zhenke Zhao Baixiao Rong Peijing

Members of the Editors in chief:

Wang Xiaohong	Ruth Ackerman	Li Jun	Wei Lixin
Terry Oleson	John Amaro	Sha Yan	Chen Simin
Ellen Gao	Wang Yuhong	Wang Guochen	Li Hailong
Sun Mingjie	Gao Hansong	Bai Jie	Zheng Shouzhi
Song Ning	Wang Wei	Ning Gaoping	Zhang Meiyiing
Ji Lanjiao	Song Xinwei	Sun Yingxu	Ma Jie
Weng Liyuan	Song Xuetao		

全球遠程醫療與國際東西方醫學研究
*International Research on Global Telemedicine
and Oriental & Occidental Medicine*

Editors: Medicine College of Cologne University Germany

Malteser City Hospital Germany

Carl Duisberg Public Welfare Center Germany

Lily Business & Culture Development Germany

China Association of Health Care Science and Technique

International Cooperative Center of Telemedicine

American International Institute of Chinese Medicine

Australia Institute of Traditional Chinese Medicine

ISBN 962-85514-1-8



9 78962 8551415

Publishing: Medicine Publishing CO. (H. K.)

書號: ISBN 962-85514-1-8 本埠定價: HK \$ 800.00 US \$ 102.00

850 × 1168 毫米 1/16 90.125 印張 0.375 插頁 3730 千字

1999 年 5 月第一版 1999 年 5 月第一次印刷

Preface

Chinese medicine is the most representative medical school of traditional east medicine, with long and brilliant history. In thousands years' development, it has accumulated rich experience, and formed its unique theory system of East philosophy with extensive knowledge and profound scholarship. It holds a prominent position among various schools of traditional medicine.

While western medicine, with the origin of ancient Greek medicine, experienced different developing courses of ancient Roman medicine, made rapid development under the impetus of modern industrial revolution, science and technology, and now has been the main trend of modern western medicine.

The medical exchanges of east and west, as one of the important part of culture exchanges of east and west, can be traced back to ancient times. Along with the revolution of modern communication, telemedicine has been quickly established and is in the ascendant. It has provided new chance for exchanges and development of the world medicine. For taking the challenges in the world medical field, and being up to the new expectation of mankind, the world medical pattern is having an essential revolution. Whether East or western medicine, whether traditional medicine or modern medicine, they all need constant exchange and reform so as to be bettered at a high level. The development and cooperation of telemedical techniques, no doubt, will be the booster of this great progress.

For the promotion of East and western medicine, for strengthening international cooperation of telemedicine, for the benefit of the health of mankind, some medical constitutions, at home and abroad, have sponsored this International Cooperative Symposium for Global Telemedicine on Management of Hospital and Oriental & Occidental Medicine. Invited by the sponsors, China Association of Health Care Science and Technique and the International Association Center of Telemedicine as well as the American International Institute of Chinese Medicine, working as cooperators, have made great efforts and support to this meeting. This just gives the expression of the purpose of the meeting: Developing East and western medicine and the cause of telemedicine with the charm of traditional Chinese medicine and the essence of western medicine for the establishment of new medical style.

The preparation of this meeting takes one year's time. It has collected over 3000 essays, and 1020 of them have been listed in the Chinese Volume after serious evaluation of the Experts' Committee of the Organization Committee of the meeting. Some of the essays are from the members of International Association Net of Global Telemedicine for exchanges on the line. The book is compiled on this basis, and the explanations are in the following:

1. *The book consists three parts. The first part is about clinical medicine including internal medicine, surgery, gynecology, pediatrics, department of five sense organs and acupuncture; the second part is about basic medicine discussed in the chapters of experimental research and academic study; the third part is about medical administration and social behavior medicine, finance and medicine administration, telemedicine and social behavior medicine.*

2. *As the limit of book, each essay is about 800 - 2000 Chinese characters with no Chinese abstract, nor index and reference.*

3. *Based on the management of the Organization Committee, English abstract is attached to each essay for the convenience of international exchanges.*

During the compiling of this book, the editors have completed a hard job. However, because of the limited time and heavy work load, there may be some regrets, and we hope it will be pointed out and understood by our authors, readers and friends.

Editors

前　　言

中國醫藥學是傳統東方醫學中最具代表性的醫學流派，具有悠久而輝煌的歷史，在數千年的發展過程中，不但積累了豐富的經驗，而且逐漸形成了具有東方哲學色彩的獨特理論體系，內涵博大精深，獨領千年風騷，在衆多傳統醫學流派中占有重要位置。

源于古希臘醫學的西方醫學，歷經古羅馬醫學等不同發展時期，在近代工業革命和科技進步的推動下取得了長足發展，目前已成為西方現代醫學的主流。

作為東西方文化交流的重要內容之一，中、西醫學交流源遠流長。伴隨着現代通訊技術的革命，遠程醫療迅速崛起，方興未艾，為世界醫學的交流與發展提供了新的契機。為適應當今世界醫學領域諸多方面的挑戰，以及人類對醫學新的希冀，世界醫學模式正發生實質性的變革，無論東方或西方醫學，無論傳統或現代醫學都需要不斷交流更新以便在更高層次上逐步完善，遠程醫療技術的發展與合作，無疑將成為這一偉大進程的助推劑。

為促進中西醫藥學的發展，加強國際間的遠程醫療合作，更好地造福人類健康事業，國內外數家醫療機構共同發起了全球遠程醫療國際協作暨醫院管理東西方醫學優秀成果交流研討會，受主辦單位邀請，中國保健科學技術學會遠程醫療國際協作中心和美國國際中醫藥研究院等學術團體作為協辦單位對此次盛會給予了大力支持。推動東西方醫學及遠程醫療事業之發展，擷取黃神韵，暢西洋精義，取二者之長，開學術新風，正是這次大會的宗旨。

本次大會籌備歷時一年，共征集推薦論文 3000 余篇，大會組委會組成專家委員會對之進行了認真評審，中國卷共人選論文 1020 篇，其中部分論文為“全球遠程醫療國際協作網”會員的網上交流論著。本書即在此基礎上編譯而成，茲就編譯體例說明如下：

1、全書分上、中、下三篇，上篇臨床醫學涵內、外、婦、兒、五官諸章；中篇基礎醫學分實驗研究和學術探討二章；下篇醫學管理及社會行為醫學，融醫學管理、遠程醫療、社會行為醫學等內容。

2、限于篇幅，每篇論文限中文 800~2000 字，不設中文摘要，不附錄參考文獻。

3、按大會組委會安排，所有入編論文均附英文論文摘要，以利國際交流。

在本書編譯過程中，全體編譯者付出了很艱苦的勞動。然由於時間緊迫，工作量龐大且過於集中，加之水平所限，疏漏之處在所難免，誠望作者、讀者和朋友們給予指正、諒解。

編　者

1999 年 5 月 8 日

加強全球遠程醫療國際協作

促進遠程保健事業全面發展

上合組織互聯網聯防中心

二〇一九年十一月

成信忠

署

Strengthening International Association of Global
Telemedicine, Promoting General Development of
the Cause of Medical Care

Forward by Prof. Qian Xinhua, Promoter of Health Ministry of
PRC for International Association of global Medicine

发展远程医疗



造福人類健康

为远程医疗国际协作中心题

戊寅初冬 关舟



Developing Telemedicine, Bring Benefit to Mankind

Foreword of Professor, Guan Zhou, Praised of the State Medicine Administration Bureau for International Association Center of Telemedicine

國醫醫藥管理局副局長關舟題詞

The Organizing Committee of International Cooperative Symposium
Global Telemedicine on Management of Hospital and Oriental & Occi-
dental Medicine

Sponsored by: Medicine College of Cologne University Germany

Malteser City Hospital Germany

Assisted by: Carl Duisberg Public Welfare Center Germany

Lily Business & Culture Development Germany

China Association of Health Care Science and Technique

International Cooperative Center of Telemedicine

American International Institute of Chinese Medicine

Australia Institute of Traditional Chinese Medicine

The President Organizing Committee : Prof. Dr. C. A Baldamus

Prof. Wolfgang Drauers

Assisted President Organizing Committee : Prof. Dr. J. Koebke

Prof. Luan Chengzhang

Prof. Hok ku Huynh

Members of the Organizing Committee :

C. A Baldamus Wolfgang Drauers J. Koebke Luan Chengzhang

Hok Ku Huynh Ruth Ackerman Terry Oleson John Amaro

Chen Simin Ellen Gao

The Editorial Board of International Research on Global Telemedicine
and Oriental & Occidental Medicine

General Senior Editors: Prof. Wolfgang Drauers Prof. Dr. C. A Baldamus

Prof. Luan Chengzhang Prof. Dr. JizeLi

Editors in chief: Prof. Liqun Zhou Prof. Dr. J. Koebke

Associate Editors in chief: Carla Wilson Cui Yanping Zhu Songlin

Yang Zhenke Zhao Baixiao Rong Peijing

Members of the Editors in chief:

Wang Xiaohong	Ruth Ackerman	Li Jun	Wei Lixin
Terry Oleson	John Amaro	Sha Yan	Chen Simin
Ellen Gao	Wang Yuhong	Wang Guochen	Li Hailong
Sun Mingjie	Gao Hansong	Bai Jie	Zheng Shouzhi
Song Ning	Wang Wei	Ning Gaoping	Zhang Meiying
Ji Lanjiao	Song Xinwei	Sun Yingxu	Ma Jie
Weng Liyuan	Song Xuetao		

Contents

目 錄

血塞通的臨床應用	卿傳芳 (1)
Treatment Observation on Cerebral Thrombosis with Panax Notoginseng Saponins on 70 Cases	卿傳芳 (1)
多發性梗塞與Alzheimer's病的臨床對照分析	麻志榮 (2)
A Comparative Clinical Study of Multiple Infarct Dementia and Alzheimer's Disease	麻志榮 (2)
外傷性腦梗塞的CT診斷與臨床意義	李彩明 (4)
CT Diagnosis and Clinical Value of Posttraumatic Cerebral Infarction	李彩明 (4)
多種藥物介入治療腦梗塞 50 例臨床觀察分析..... 南光賢 王利平 劉百川 張偉鈞 李敬陽 趙再先 王菘均 (5)	
Effective Analysis on Intervention therapy for Treatment of Cerebral Infarction with Several Drugs	
Nan Guangxiang Wang Liping Lin Beichuan Zhang Weiming Li Jingyang Zhan Zaixian Wang Boqi (6)	
普羅帕酮搶救成功 1 例	馬邦全 安新蘭 (6)
Successful Treatment for Poisoning of Propafenone of One Case	Feng Bangquan An Xinlan (7)
G-菌感染對重型病毒性肝炎并多器官功能衰竭的影響	範勝利 苗 華 張長安 吳赤虹 鄭玉潔 趙艷麗 張 順 蕭 暉 (7)
Effect of G- bacillus Infection on Severe Virus Hepatitis with Multiple System Organ Failure	
Fan Shengli Miao Hua Zhang Chang'an Wu Chihong Guo Yuue Zhao Yanli Zhang Xian Jiang Xia (8)	
雪羹湯臨床應用舉隅	吳謙 (9)
Examples of Snow Thick Soup in Clinical Treatment	吳謙 (9)
口服阿莫西林加重氮苯西林遲發過敏反應 1 例	馬滿珍 (10)
A Case of Amoxicillin Induced Heavy Delay of Hypersensitivity Reaction to Ampicillin	馬滿珍 (10)
放寒療法治療外感高熱 360 例觀察	範桂賓 (11)
Observation on 360 Cases of High Fever due to Exopathy Treated with "Purging Heat"	范桂宾 (12)
黃芪液加 50% 當歸液穴位注射治療偏癱 100 例臨床觀察	高潔 (12)
Clinical Observation On 100 Cases of Hemiparalysis	Gao Jie (13)
白疕 "心腎不交"	孫家強 (14)
A Brief Talk on "Heart-Kidney Imbalance." Dept of TCM Medical Collage of PAPP of China Sun Jiaqiang	Sun Jiaqiang (15)
國產鹽酸米諾環素與進口美滿霉素治療非淋球菌性尿道炎的對照研究	簡本宇 楊菊明 (15)
Comparison of Home Made Minocycline Hydrochloride and American Imported One for Treatment of Non-gonococcal Urethritis	
Yan Yongning Yang Shunli (16)	
心腦血管病患者行為類型與血漿兒茶酚胺關係的探討	陳曉光 孫銀香 積蘭英 徐亞平 (16)
Chen Xiaoguang Sun Yixiang Cheng Lanying Xu Yaping (17)	
當歸注射液注射俞穴治術後頑固性呃逆症	李德斯 (18)
Danggui Injection for Geshu Point for Obstinate Hiccups after Operation	Li Dexin (18)
急性腎炎、腎病綜合征實驗室檢查分析	王莉莉 (18)
Analysis on Laboratory Examinations for Acute Nephritis, and Nephritic Syndrome	Wang Lili (20)
解毒活血湯臨床應用舉隅	程昆生 (20)
Examples for the Usage of the Decoction for Removing Toxic Material and Activating Blood Circulation in Treatment	Cheng Kunsheng (21)

利多卡因治療頑固性呃逆 65 例報告	邢振宇 張武成 任及瑾 (21)
Lidocaine for Treatment of Obstinate Hiccups of 65 Cases	Xing Zhenyu Zhang Wucong Ren Jijin (21)
彩色多普勒超聲顯像診斷三尖瓣、二尖瓣脫垂并主動脈瘤破裂 1 例	苑一寧 管 梅 霍洪玲 (22)
One Case of Prolapse of Mitral Valve and Tricuspid Valve Complicatedwith Rupture of Artery Aneurysm Diagnosed by Ultrasonic Wave	Yuan Yining Guan Mei Hu Zhengl (22)
腹痛——精神運動性癲癇 1 例	任玉海 李鳳芹 (23)
Abdominal Pain - One Case of mental Motor Epilepsy	Ren Yuhai Li Fengxun (23)
中醫證治治療慢性支氣管炎急性發作 124 例體會	李 鳴 (24)
Experience in the Treatment of 124 Cases of Chronic Bronchitis in Acute Attack by Syndrome Differentiation	Li Lin (24)
影響茶碱血藥濃度的因素	劉曉明 張萬山 龙卿 (25)
Factors Affecting the Concentration of Theophylline in Blood	Liu Xiaoming Zhang Wanshan Long Qing (25)
西維爾治療心肌病 25 例臨床觀察	高廣生 方偉敏 (28)
The Use of Enriched Selenium Yeast Tabletiu Therapy of Cardiomyopathy: Clinical Observation on 25 Cases	Gao Guangsheng (28)
胃鏡檢查插鏡護理配合	蔡立群 (29)
Nursing for Gastro - duodenoscope Examination	Cai Liqun (29)
微量肝素治療慢性肺心病心衰臨床觀察	江源達 (30)
Clinical Observation on Trace Dusage of Heparin for Treataunt of ChronicPulmonary Heart Disease and Heart Failure	Jiang Yuan Da (30)
腎综合征出血熱背景變化的 122 例 B 超觀察	Jiang Yuanyuan (31)
Observation of Ultrasonic Wave on 122 Cases with Renal Syndrome of Hemorrhage Fever and Renal Changes	Jiang Yuanyuan (31)
痛風靈濕敷貼治療痛風性關節炎臨床療效觀察	何流治 何天祥 (32)
The Clinical Observation of Tong Feng Ling with Wet Packing Paste for Gouty Arthritis	He Liutong He Tianxiang (32)
東菱精純克栓酶對急性腦梗塞溶栓治療的療效觀察	白 翁 孟 昕 張敬瑞 尹泉潮 (33)
The Clinical Study on Therapy of Acute Brain Infaction by Tabish Brotroxbin (DF-521)	bai Yu Meng Xin Zhang Shuyao et al (35)
甘露醇在腦出血急症期的應用 (附 40 例報告)	吳興田 胡秋霞 吳航 (35)
Application of Mannitol on The Acute Stage of Cerebral Hemorrhage	Wu Xingtian Hu Qiaoxie Wu Hang (36)
肝一肺綜合征	王 蘭 (36)
Hepatoco Pulmonary Syndrome (HPS)	Wang Lan (36)
糖尿病患者尿糖與血糖關係初析	馮春福 (39)
Study on Blood and Urinary Glucose of Patient with Diabetes	Feng Chunfu (39)
腦梗塞的少見病因分析	程美雲 李改榮 (40)
』 Analysis of Etiology on Cerebral Infarction	Cheng Meiyun Li Gaerong (40)
低能量 He - Ne 激光脈定向治療頑固性頭面痛的臨床分析	李清美 姜 波 鄭 坤 (41)
Low energy He - Ne Laser Orientation Treatment for Obstinate Pain in Headand Face	Li Qingmei Jiang Bo Guo Kun (42)
口服慶大霉素針劑治療頑固性菌痢 48 例	趙世榮 (43)
Oral Administration of Gentamycin Injection for 48 Cases of ObstinateBacterial Dysentery	Zhao Shirong (43)
酚妥拉明治療咯血 120 例	劉世發 (44)
120 Cases of treating Hemoptysis with Phenotolamine	Liu Shifa (45)
經食道超聲心動圖診斷感染性心內膜炎 1 例	馬素楠 (45)
Diagnosis with Ultrasound Cardiogram by Way of Esophagus for One Casof Infectious Endocarditis	Ma Sunan (46)
舌針治療顱內血腫及併發症	田雨青 田 哲 李長順 張子俊 (46)
Treatment of Intracranial Hematomas and Complication with Tongue Acupuncture Therapy	Tian Yujing Tian Zhe Li Changshun Zhang Zijun (47)
血清 a-L-岩藻糖苷酶和甲胎蛋白聯合測定對原發性肝癌的診斷意義	布海里且木 (47)
Evaluation of Serum AFP and AFU Assays in the Diagnosis of Primary Hepatic Carcinoma	Buhailiqiimu (48)

日蒙養神丸治療癲癇 1000 例	池松泉 (48)
Sin - prescribed Yixian-wei Pill for Treatment of 1000 Cases of Epilepsy	池松泉 (48)
糖尿病合併心腦血管疾病的多種因素	柴佩芳 處德培 陳淑珠 (59)
Multif - Factors of Diabetes Mellitus Complicated With Cardio-Cerebrovascular Disease	柴佩芳 處德培 陳淑珠 (59)
頭出血病人血清鉀、鈉、鎂、銅、鋅測定	向群輝 金益強 張翔 (50)
Determination of Serum K, Na, Ca, Mg, Cu, Zn in Patients with Cerebral Hemorrhage	向群輝 金益強 張翔 (50)
青霉素引起精神障礙 1 例	倪曉江 時振剛 (51)
The Case of Mental Disturbance due to Penicillin	倪曉江 時振剛 (51)
熱射病觀察	羅勤 (52)
Detection of a Patient Whose Liver Got Acute Serious Injury Induced by Heat Stroke	盧立 (53)
肝臟沾注射液控制癲癇發作的臨床觀察	林寶秋 曾儒欣 林高志 (53)
Clinical Observation of Effect of Bronched Chain Amino Acid-3H (Gammaoqing) Injection on Controlling Frequent Seizures in Epileptics	林寶秋 曾儒欣 林高志 (54)
尿激酶溶栓治療急性心肌梗塞 60 例分析	朱海玲 (55)
Clinical Study Using Intravenous Urokinase for Thrombolytic Therapy in 60 Patients With Acute Myocardial Infarction	朱海玲 (55)
腎病解毒飲治療慢性腎功能衰竭 163 例	阮朝昇 于蘇萍 (57)
Kidney Detoxification Drink For Curing Chronic Renal Function Failure	阮朝昇 于蘇萍 (58)
逆行灌注心臟不停跳主動脈瓣及聯合瓣膜替換術	林輝 何巍 彭青雲 袁家鑑 鄭玉忠 廖壽合 關明陽 (58)
Aortic Valve and Mitral Value Replacement with Retrograde Coronary Sinus Perfusion in Beating Heart	林輝 何巍 彭青雲 袁家鑑 鄭玉忠 廖壽合 關明陽 (59)
論糖尿病的發病與病理	汪存福 (60)
Pathogen and Pathology of Diabetes Mellitus in TCM 'Xi' an Electric Power Central Hospital	王存福 (61)
低灌流量+外循環灌注技術成功搶救重度一氧化碳中毒兩例報告	王存福 (61)
A Soivation Method about Carbon Oxide Toxicity by Using CPB Perfusion Technique	沈七慶 陳利民 程旺生 程大新 張曉 陳坤堂 (61)
燈籠花注射液治療周圍血管病觀察	黃平平 王書桂 高紀平 李洪均 (62)
Clinical Observation on 33 Cases with Peripheral Vascular Disease Treated by Injection	黃平平 王書桂 高紀平 李洪均 (63)
虛心瘀療效性心肌炎臨床研究	魏廣晶 (64)
Clinical Study on Treatment of Viral Myocarditis with Pinkang	魏廣晶 (64)
止血消心湯合四逆散治療胃炎 30 例	鄭時椿 (65)
Treatment of 30 Gastritis Cases with Decoction of BANXIA (Pinelliae) XIEXIN & Powder of SIN	鄭時椿 (65)
肝素鈣與血液高粘滯綜合征	劉常星 (66)
Heparin Calcium and Blood Hyperviscosity Syndrome	劉常星 (67)
自擬慢支 1 號丸配合穴位注射治療緩解期慢性支氣管炎 2000 例	孟慶雲 (68)
Self - prescribed No. 1 Manzhi Pill and Point Injection for 2000 Cases of Chronic Bronchitis in Remission Phase	孟慶雲 (68)
洛汀新扶他林治療難治性腎病綜合征	孟慶雲 (69)
Benzazepril and Diclofenac in Treatment of Difficult Nephritis Syndrome	孫彪 金小紅 姚剛 周富華 (70)
食道內支架成形術治食道良惡性狹窄 (附 8 例報告)	孟德輝 魏曉剛 劉春建 朱承延 (71)
Supporter for Plaster in Esophagus for Treatment of Malignant and Benign Stricture	孟德輝 魏曉剛 劉春建 朱承延 (71)
雷尼替丁治療胃食管返流對冠心病心絞痛的作用	孟德輝 金小紅 姚剛 周富華 (72)
Effects Of Anti - Gastro - Oesophageal Reflux On Stable Angina Pectoris	姚峰 劉朝霞 張莉 李學兵 張秀芝 張菊美 (72)
卡托普利與硝苯地平對原發性高血壓的療效比較	王榮華 王杰光 (73)
Primary Hyperlension Curative Effect Contracted With Captopril Or Nifedipine	王榮華 王杰光 (73)
開肺宣鬱湯治療慢性胃炎 49 例	歐躍輝 (74)
Wang Ronghua Wang Jieguang (74)	歐躍輝 (74)

Kaifei Xuanyu Decoction for Treatment of Chronic Gastritis of 49 Cases	Ou Yuehui (75)
肝內結石瀦注溶石系研究.....	馮秉安 裴德愷 (75)
A Summary Report Of 20 Years Studies On Hepatic Stone Dissolution With Infusion	Feng Bingan (76)
黃芪注射液治療腎性蛋白尿 47 例臨床觀察	柏樂 畢立群 (76)
Clinical Observation on the Treatment of Renal Alminuria with Astragalus Injection	Bai Le Bi Liqun (77)
急性腎孟炎誤診 1 例.....	池小俊 (77)
One Acute Pyelonephritis Case Misdiagnosed	Chi Xiaojun (78)
高血壓性腦出血的 CT 動態觀察	陳光信 (78)
Dynamic Medical Observation on Hypertensive Intracerebral Hemorrhage by Means of Brain CT Scanning	Chen Guangxin (79)
藥免疫法檢測寒寒患者外周血中的 Vi 抗原	陳德訓 (79)
Detecting Vi Antigen in Blood with Enzyme Immune Assay	Chen Dexun (80)
心肌病的磁共振成像診斷進展.....	陳翰高 (80)
Development of Magnetic Resonance Image Formation for Diagnosis of Cardiac Muscle Disease	Chen Hangao (81)
應用多枚膜下橫切術治療頑固癲癇 26 例	白福玉 王志强 劉光禮 (82)
Multiple Subpial Transection (MST) Therapy for Extensive Cortex Focus of 26 Cases	
復方美沙芬片致急性左心衰竭 3 例.....	Bai Fuyu Wang Zhiqiang Liu Guangli (83)
3 Cases of Heart Failure Caused by Compound Meishafen Tablet	Aizemujing (84)
13 例慢性胰腺炎的 B 型超聲診斷	陳冠定 喬偉林 陳其昌 (84)
Diagnosis of Brightness Mode Ultra - sound in 13 Cases of Chronic Pancreatitis	
茴桓黃注射液引起半身麻木感 1 例.....	Chen Guanding Du Weilin Chen Qichang (85)
A Case Of Hernianesthesia Induced By Injection Of Yinzihuang	陳永平 (85)
維吾爾醫治療癲癇病的體會	Chen Yongping (85)
Learning About The Traditional Weiwuer Medical Treatment For Epilepsy	艾山江斯馬義 (86)
帶蒂大網膜填塞與置管引流治療細菌性肝膿瘍	曹劍玲 孟慶鵬 管鄭生 孔繁華 (87)
Filling with Greater Omentum and drainage for Treatment of Bacterial Liver Abscess	曹延陵 (88)
肺撕裂傷在 X 線上的分析 (附 2 例報告)	程劍 (89)
X - Ray Analysis Of Laceration Of The Lung	Cheng Jian (89)
單純收縮期高血壓亦具危險性	何榮輝 陳朝永 (89)
Isolated Systolic Hypertension Is Dangerous Too	He Rongyao Chen Chaoyong (90)
胃大部切除術後纖維胃鏡 258 例檢查分析	韓秀文 付秀清 郭英慧 (91)
Analysis on Gastroscope Examination of 258 Cases after Removal of LargePart of Stomach	
類風濕性關節炎的心臟損害	Han Xiwen Fu Xiuqing Guo Yinghui (92)
Gong Yu Hu Chunsong Wang Shiwang Wang Qiang Huang Wenhai (94)	
東菱精純克栓酶治療腦梗死 30 例療效觀察	賀峰樂 (92)
Heart Damage About Rheumatoid Arthritis	He Xule (93)
43 例心律失常患者 TTM 分析	龔宇 胡春松 王社莊 王強 黃文海 (93)
An Analysis Of 43 Cases Of Arrhythmias By TTM	
Huang Yingming Xie Peiwen Li Xueyun Liu Hongtao (96)	
經 CT 證實 48 例腦梗塞臨床分析	韓秀鸞 (96)
Clinical Analysis In Forty - eight Patients With Cerebral Infarction Identified By CT	Han Xiuluan (97)
糖尿病自汗辨治舉隅	胡瑛 (97)
Example for Respiration due to Diabetes	Hu Ji (98)
生血湯治療嚴重貧血 34 例	姜貽富 (98)
Treatment for Severe Anemias of 34 Cases with Shengxue Decoction	Jiang Yif (99)
四物湯對實驗性肝損傷的保護作用	黃世領 趙喜桂 管喜文 蕤傳美 傅作申 王傳晶 (100)
Experimental Study Of SWT On The Protective Action Of Hepatotoxicity	Huang Shiling (100)

- 足背動脈供血不足治驗 黃維 (101)
 The Experience Of Treating The Syndrome Of Insufficient Blood Supply of Dorsal Artery Huang Wei (101)
- 結核耐藥和 L 型結核菌與肺結核復治難愈的關係 蔣紹雙 劉潤生 楊奇 (101)
 Relation Between Macrobacterium Tuberculosis Drug Resistance and L-type Mycobacterium Tuberculosis and Difficult Pulmonary Tuberculosis Jiang Shaohuang Lu Runsheng Yang Qi (102)
- 冠心病的冠狀動脈造影及診斷 黃美輝 朱文燕 陳水輝 (102)
 Coronary Arteriograph And Diagnosis In Coronary Heart Disease People's Hospital Of Zuhai Huang Meifan Zhu Wenyuan Chen Yonghui (103)
- 自擬補陽逐瘀湯治療慢性支氣管炎 30 例 侯成欽 葛清勇 (104)
 A Self-Made Decoction Of Replenishing Qi And Removing Blood Stasis Used To Cure 30 Patients Of Bronchitis Hou Chengqin (104)
- 杜志恒治療風濕重症 3 则 紅玉龍 高俊英 (105)
 The Typical Examples Of Du Zhiheng's Treatment for Severe Rheumatic Disease Du Yulong Gao Junying (106)
- 63 例散發性腦炎腦膜炎結果分析 代四花 (106)
 Analysis on EEG of 63 Cases of Sporadic Cerebralitis Dai Sihua (107)
- 體外靜脈—靜脈轉流下原位肝移植術期的動脈血酸鹼和生化變化 鄭天忠 陳秉學 黑子清 (107)
 Perioperative Artery Blood Base-acid and Biochemical Criterion Change During Orthotopic Liver Transplantation With Extracorporeal Veno-venous Bypass Deng Tianzhong Chen Bingxue He Ziqing (108)
- 雲南白藥合大黃治療上消化道出血 62 例 方嘉 (108)
 62 Patients with Gastrointestinal Hemorrhage by Radix et Rhizoma and Yunnan Baiyao Fang Jia (109)
- 腹內炎性肉芽腫的 MRI 診斷和治療 竇介一 王海萍 (109)
 Diagnosis And Treatment Of Intracranial Granulomas By MRI Duan Jieyi (110)
- 血管負荷過重指數對高血壓病的臨床監測 吳健 陸英 李楠 (111)
 Vessel Over load Index for the Clinical Monitor of Hypertension Lu Jian, Li Ying, Li Nan (112)
- 心肌血運重建術 6 例臨床體會 劉光亮 李志 李志榮 劉明霞 (112)
 Experience in the Treatment of 6 Cases of Rebuilding of Blood Transportation of Cardiac Muscle (TMR) Liu Guangliang Li Zhi Li Zhirong Liu Mingxia (113)
- 蛇床子素抗心律失常作用實驗研究 達其深 上官珠 周俐 周青 曹靖 何蔚 葉和楊 向仁德 薄英 張新勇 (113)
 Experimental Studies on the Anti-arrhythmic Effects of Osthol Lian Qishen, et al (115)
- 人工礦泉浴對原發性高血壓病降壓作用 戴秀華 (116)
 The Effect of Artificial Mineral Spring Bathing On Lowering Blood Pressure in Patients With Primary Hypertension Dai Xiuhua (117)
- 風濕性心臟病二尖瓣狹窄患者表現 3 峰型 P 波 8 例報告 劉雲 (117)
 Report on 8 Cases with P Wave of Three Peaks of Patient with Rheumatic Heart Disease and Mitral Stenosis Liu Yun (118)
- 過量喝丁啉致扭轉症變 2 例 馮銀礦 (118)
 Two Cases of Spasm Due to Overdosage of Madolin Feng Yinkuang (119)
- 運動性睡眠障礙的辨證論治 李奧 李梅 (119)
 Syndrome Differentiation for Treatment of Motor Somniphathy Li Shuang Li Mei (120)
- 經方合用治不安腿症 謝中州 丁修成 (121)
 Treatment Of Uneasy Legs with Chinese Traditional Medicine Fan Zhongzhou Ding Xiucheng (121)
- 不可復性食管裂孔疝胸部 X 線表現及誤診 林東虎 (122)
 Thoracic X-ray Findings and Misdiagnosis of Irreducible Hiatus Hernia Lin Donghu (123)
- 經皮穿刺肝腫瘤硬化劑治療 (附 20 例報告) 吳加臣 (123)
 Percutaneous Needle Puncture Treat Cysts of Liver and Kidney Using Ethanol Aspirate and Sclerose (Report 20 Cases) Liu Tiefeng Lin Juying Wu Jiachen (124)
- 調元清精飲與益元強精飲分期論治精液白細胞增多不育症的臨床觀察 梁炳輝 林翠英 吳加臣 (124)
 Infertility due to Leucocytosis in Semen Treated with Tiaoyuan Qingjin Decoction and Yiyuan Qiangjin Decoction Liang Bingyin and Zhang Qiongfang (126)

选择性逆行胰胆管造影进展(摘要)	孔憲忠 (126)
The Development of selective Endoscopic Retrograde Cholangiopancreatography	Kong Xianzhong (127)
尿激酶溶栓治疗高海拔地区急性心肌梗塞疗效观察	李旭东 傅建生 周白麗 (128)
Effect of Urokinase On Acute Myocardial Infarction at High Altitude	Li Xudong, et al (129)
奥美拉唑合并阿莫西林和甲硝唑治疗幽门螺杆菌	孟海英 (129)
Amoxicillin and Metronidazolum for Treatment of Refractory Ulcer	Meng Haiying (130)
华佗定对术中高血糖的疗效	李玉瓊 (130)
: rapido in the treatment of hypertension during operation	Li Yu Qiong (131)
胃大部分切除术后继续大出血 2例分析	林小群 (131)
An analysis on 2 Cases of Secondary Hemorrhage after Incision of Large Part of Stomach	Lin Xiaohui (132)
鱼金注射液治疗乙脑和脑膜炎的疗效观察	劉宗亮 (132)
Observation on Effect of Yujin Injection for Cerebritis B and Cerebral Diseases	Liu Zongliang (133)
妊娠治疗四则	羅忠民 (133)
Experience in Treatment of Headache	Luo Zhongmin (134)
参附注射液治疗高房室传导阻滞	梁文波 (134)
Surgery and Treatment for High - AVBs by Injection Shen Fu	Liang Wenbo (135)
瘦甲状腺素治疗糖尿病 1例	劉麗輝 劉世剛 郭輝 (135)
One Case Abstract of RA Leading to Diabetes Mellitus Complications	Liu Lixiang Liu Shigang Guo Hui (136)
全黄散加味蒸后熏托治疗慢性睾丸痛 26例	劉平民 張山夫 李國偉 (136)
Jinhuang Powder Jiawei for Steaming for Treatment of 26 Cases with Chronic Pain in Testis	Liu Pingmin Zhang Shanfu Li Guowei (137)
乙型肝炎患者的心理障碍及心理治疗	劉建勤 (137)
Mental Obstruction and Psychological Treatment for Patients with Hepatitis B	Liu Jianqin (138)
消石素全身大面积紫癜一例	卡德爾別克 吐蘭古力 (138)
One Case of Allergic Purpura Caused by Xiaoshishi	Kaderbieke Tulanguli (139)
預防乙型肝炎病毒的垂直传播	劉桂新 李雅文 (139)
The Prophylaxis of Vertical Transmission of HBV	Liu Guixin, Li Yawen (140)
小剂量胰岛素治疗糖尿病酮症酸中毒的护理体会	李紅春 (140)
Nursing of Ketacidosis of Diabetes Treated with Small Dose of Insulin	Li Hongchun (141)
血钾急骤增高与腔隙性脑梗塞的關係探討(附 21 例分析)	李天喜 劉朝霞 張菊美 (142)
Research on relation between the sudden rise of blood pressure and lacunar infarction	Li Tianxi, Liu Zhaoxia, Zhang Junwei (142)
硝苯地平和山莨菪碱治疗神經性尿频	林正祥 (143)
Nifedipine and Anisodatine for Treatment of Nervous Frequency of Urine	Lin Zhengxian (144)
Turner's 综合征合并心肌纤维增生 1例	聶玉萍 (144)
One Case of Turner's Syndrome Complicated by Hyperplasia of Myocardial Fiber	Nie Yuping (145)
冬虫草陽痿證治驗二則舉隅	馬有連 (145)
Examples for Clinical Treatment with Zhigan Decoction	Ma Youyun (146)
左心衰竭的一個重要 X 線征象——水平葉間裂	唐廣志 (146)
Horizontal Interlobular Fissure - Important X-ray Sign for left Heart Failure	Teng Guangzhi (147)
病毒性肝炎 APO 测定及其临床意义研究	鍾春野 顧明 (147)
Study on Virus Hepatitis APO Test and Its Clinical Significance	Qiong Chunye Gu Ming (149)
小剂量地戈辛在塵肺心衰中的應用體會	彭繼恩 (149)
Experience in the Application of Small Dose of Digoxin for Heart Failure due to Silicosis	Peng Jisi (150)
刮痧療法治療頭暈頭痛 59 例臨床觀察	田瑞玲 (150)
Observation on the Treatment of Scraping for Dizziness and Headache of 59 Cases	Tian Ruizhen (151)
ATP、補中益氣丸治療脾虛氣陷型胃下垂療效分析	沈前保 (152)
An Analysis on the Treatment Effect of ATP & Intergastric-splen Function Tablets	Shen Qianbao (153)
神志失常不寐辨治三則	田春華 (153)
Three Principles for Treatment of Insomnia Caused by Mental Diseases	Tian Chunji (154)

脊髓根部神經根型頸椎病變及意義	孫 萍 (154)
Pathological Changes of Spinal Nerve Roots in Patients with Cerebral Palsy and Clinical Pathologic Relationship	Sun Wei (155)
冠狀心病 19 例電圖分析	孫曉君 (156)
Analyses of ECG in 19 Patients with Variation Angina Pectoris	Sun Xiaojun (156)
少數種抗栓劑治療急性和靜脈栓塞的臨床觀察	譚玉均 楊家勤 (157)
Clinical Observation on Thrombolytic Treatment of Acute Venous Thromboembolism	Tan Yutian, Yang Jianqin (157)
動脈栓塞性疾病的治療在大面積腦梗塞 12 例療效觀察	蘇小平 (158)
Cerebral Artery Infusion of Urokinase in Treatment of Extensive Cerebral Thromboembolism	Su Xuping (158)
活動性心臟病的超聲診斷	吐爾遜娜依 穆玉明 (161)
心電圖波形異常的診斷	Tuerxunna依 Mu Yuming (161)
四肢深靜脈血栓症心律失常	宋富邦 曾永強 立 横 (161)
Treatment of Brady-Tang on Brady-arrhythmia caused by Aconitine	Song Fuhang Zeng Yongchuan Yu Mei (167)
利多卡因靜脈滴注靜脈炎的療效觀察	李秀盈 關東民 (162)
The Clinical Efficacy of Captopril and Intravenous Nitroglycerin in Treatment of Heart Failure	
心律失常致精神異常 3 例	祁孝勤 吳鄧敏 (163)
Mental Disorders Induced by Cimetidine on Three Patients	祁孝勤 林冬平 白雲飛 (163)
服用銀杏葉乙型肝炎 120 例	彭濤 (164)
Vigor: Detection for Treatment of 120 Cases of Hepatitis B	Peng Tao (165)
少鏡下硬化治療對潰瘍病出血 Forrest 分級預后的影響	秦 品 張曉梅 王長杰 周育軍 (165)
Influence of Endoscope Sclerosing Agent on Forrest Scoring and Prognosis of Ulcer Hemorrhage	
先天性食管黏石症 1 例	秦晶 張曉梅 王長杰 于曉軍 (166)
Analysis on One Case of Gastric Stone Formed by Corn Drops	王春安 謝寶廷 (166)
心血瘀阻油膏法治療血栓閉塞性脈管炎 30 例療效觀察	王寬宇 包河純 張青梅 (167)
溴蛋白溴苯酚治療血栓閉塞性脈管炎 30 例	Wang Kunyu Bao Tongxin Liang Xunmei (167)
深靜脈插管致心律失常的防治	王忠慧 東 菲 (170)
Prevention of Arrhythmias from Deep Vein Cannulation	Wang Zhonghui Dong Fei (170)
胸外帶管的診治體會	王 奇 蔡鴻高 李榮華 周志堅 皋善杰 (171)
支氣管擴張的診治體會	
支氣管擴張 46 例的診治與治療	王 奇 張曉梅 王長杰 周育軍 (171)
胃石症的治療	王晶 張曉梅 王長杰 于曉軍 (171)
胃石症在胸腔鏡恢復期治療中的應用	吳光威 (172)
Application of Nicetholine on the Treatment of Cerebral Hemorrhage at Late Stage	吳一ARBENE (172)
大咯血的臨護治療	王鳳瑞 (173)
Clinical Experience in Treatment with Trauma Gouttent Decoction	王鳳瑞 (173)
靜脈抽液囊內注射 ¹⁹⁸ Au治療腎上腺囊腫 3 例	王文波等 (174)
Report on Interstitial Injection of 198 Au by Tapping Through Cortex for 3 cases of Adrenal Cyst	
小劑量維生素 C 治療心肺功能不全	王文波 吳衛國 魏勤 周慎健 申尚言 (174)
小劑量維生素 C 治療心肺功能不全	王文波 吳衛國 魏勤 周慎健 申尚言 (174)
低劑量小劑量肝素治療肺栓塞 32 例臨床分析	王新健 楊向樹 (177)
ICG-Demonstration of Temporary Cardiac Infarction of Three Cases	Wu Xiuling Sun Guoxiang Wang Lirong (177)
西醫結合治療糖尿病足壞疽 32 例臨床分析	王新健 楊向樹 (177)
The Clinical Analysis Of The Treatment Of 32 Cases Of Diabetic Foot Gangrene By Integration of Chinese and Western Medicine	
小劑量鹽酸利多卡因局麻引起心悸呼吸驟停 1 例	王新健 楊向樹 (178)
One Case of Sudden Stop of Heart Beat and Breathing Due to Anesthesia with Small Dosage of Lidocaine	王新健 楊向樹 (179)
垂體腺瘤診治探討	吳海濱 徐建林 楊 軍 劉 勝 陳謙學 王國安 (180)

Discussion on Treatment of Pituitary Abscess

Xing Haibin Liu Sheng Chen Qianxue Wang Guoan Xu Jianlin Yang Jun (181)	
心臟同步直流電轉復心房顫動 23 例體會.....	相玉升 (181)
Appreciation of 23 Cases of the Synchronized Cardioversion of Atrial Fibrillation	Xiang Yusheng (181)
判定甲亢患者血漿內皮素水平的臨床意義.....	徐建華 趙雲學 侯久茹 實向新 (182)
Clinical Significance for the Measurement of Endotheline of Plasmaof Patients with Hyperthyroidism	Xu Jianhua Zhao Yunxue Hou Jiuru Jia Xiangxin (183)
96 肝炎患者早期膳食能改變的超聲觀察	薛廣芬 (183)
Ultrason Wave Observation on Early Changes of Gallbladder Wall of 86 Cases with Hepatitis	Xue Guangfen (184)
膽胰十二指腸氣液農治慢性肺心病頑固性心力衰竭 (附 42 例分析)	賴漢文 王大軍 楊臨楚 張振海 周俊霞 (184)
Hemodynamic Effects of Intravenous Amrinone (made in China) in Patients with Chronic Cor Pulmonale Complicated with Respiratory Heart Failure of 42 Cases	楊光君 (185)
心力衰竭併用藥物分析	岳淑珍 (185)
Study on Compatibility of Medicines in Heart Failure	Yue Shuzhen (186)
內肝膠囊與病毒唑聯用治療各類型丙肝病毒感染者 43 例療效觀察	楊光君 (186)
Enron Capsule and Anti-virus Medicine for Hepatitis B of 43 Cases	Yang Zhaojun (188)
用于急性胃扭轉的診斷問題	嚴成芳 (188)
Some Problems Roentgen Diagnosis of Acute Gastric Volvulus	Yan Chifang (189)
磷酸馬拉地爾治療充血性心力衰竭的臨床觀察	葉達平 (189)
Clinical Observation on Treatment of Congestive Heart Failure with Yadining	Ye Daping (190)
吉尼平消潰的病因及治療	楊進軍 (191)
Cause and Treatment of Peptic Ulcer	Yang Jinjun (192)
四藥療法治療十二指腸潰瘍 78 例	楊俊華 (192)
Quadruple therapy for duodenal ulcer (on 78 case)	Yang Junhua (193)
培酸抑抗藥物治療幽門螺旋菌陽性的消化性潰瘍療效觀察	原中蘇 (193)
The Observation of Curative Effects by Using Acid-inhibiting + Antibacteria to cure Positive, Digestive ulcer of Helicobacter pylori	Yuan Zhongsu (194)
帶厚綁合糞神經變治療體會及機理探討	楊海榮 鄭黎 黃愛凡 李亞敏 程巧珍 (194)
Treatment Experience Of Mechanism Research On Diabetes With Cranial Neuropathy	Yang Hairong Zou Li Huang Aifan Li Yamin Cheng Qiacehen (195)
針灸用治療“肝硬化腹水” 81 例	袁漢雄 (196)
Dengji and Acupuncture for Treatment of Ascites due to Cirrhosis of 81 Cases	Yuan Hanxiong (197)
師曉娟治療高血壓的療效觀察	顧海娟 (197)
Observation Of Cases Treated By Indapamide	Yan Haie (198)
桂枝湯在雜症治療中的應用	張睿 (198)
Application of GuiZhi Decotion in the Treatment of Miscellaneous Diseases	Zhang Rui (199)
桂枝湯消除肝硬化腹水 4 例	周金榮 (200)
ShiHuo Decotion for Treatment of 4 Cases with Ascites due to Cirrhosis	Zhou Jinrong (200)
估制蛇蛇栓劑致過敏性休克的急救護理	郭平 (201)
First-Aids and Nursing on Allergic Shock by Purified Agkistrodon Halys Antithrombotic Enzyme for Injection	Zheng Ping (201)
中醫治療陰虛毒熱型糖尿病性壞疽 32 例	周志輝 (202)
Thirty-Two Cases of Deficiency of Yin and Internal Heat Type Diabetogenous Gangrene Treated with Traditional Chinese Medical	Zhou Zhihui (202)
以脹炎為最早表現的麻疹一例報告	鄭蘭珠 (203)
Report on One Case of Measles with Early Demonstration of Cerebritis	Zheng Lan Zhu (203)
應用 2% 碳水灌腸搶救毒病二例報告	張義林 (204)
Report on Enema with 2% Salt Water for Emergency Treatment of Two Cases of Virus Dysentery	Zhang Yilin (204)
改良三聯療法對消化性潰瘍和慢性胃炎的療效觀察	周敏忠 (205)

Improved Three Joint Therapy for Digestive, Ulceric and Chronic Gastritis	Zhou Minzhong (205)
“培本平喘散”治療哮喘的臨床研究	趙貴銘 (206)
PBPC Capsule Clinical and Experimental Research on Prevention and Cure Asthma	Zhao Guimin (207)
星狀神經節阻滯治療血管性偏頭痛 22 例	張守立 (207)
Retarding of Stellate Ganglion for Treatment of 22 Cases of Vascular Migraine	Zhang Shouli (208)
小青龍湯加減治療支氣管哮喘	張世鴻 (208)
Xiaoxinglong Decoction Jiajian for Treatment of Bronchial Asthma	Zhang Shiwen (209)
低聚食管胃雙對比造影前用藥效果分析	張林威 (209)
Analysis on the Drug Effect Before Esophagogastric Low-tonic Double Contrast Radiography	Zhang Lincheng (210)
蛇蛇抗栓酶致消化道和陰道出血、血尿、腹膜后巨大血腫 1 例	張國榮 金建生 (210)
One Case of Hemorrhage of Digestive Tract, Vagina, bloody Urine and Large Hematoma Behind Peritoneum Cased by Fusiform Kangshuanmei	Zhang Guorong Jin Jiansheng (211)
重型纖脈損傷持續動內壓及腰椎壓壓護與頸后關系	張文德 蔡翔 易聲禹 劉衛平 王立根 李安民 宋少軍 梁景文 顧建文 (211)
Severe Brain Injury and Prolonged Intracranial Pressure and Monitoring of Cerebral Perfusion Pressure and the Relation with Prognosis	Zhang Wende Zhang Xiang Yi Shengyu Liu Weiping Wang Ligeng (212)
Li Annmin Song Shaoyun Liang Jingwen Gu Jianwen	朱德新 (213)
甲狀腺機能亢進的中醫辨治	Zhu Dexin (213)
Syndrome Differentiation for Hyperthyroidism	張名學 (214)
家族高 β 脂蛋白症伴進行性脊肌萎縮症 1 例	Zhu Dexin (213)
One Case of Progressive Spinal Muscle Atrophy of the Case with Family High B LP	Zhang Mingxue (214)
安神解鬱沖劑治療失眠 60 例	趙麗梅 (215)
Observation on Therapeutic Effect of Anshenjiyeu Granule on Insomnia	Zhao Linwei (215)
血清膽固醇測定與慢性病毒性肝炎的預后	曹巧時 (216)
Serum Cholesterol and Chronic Viral Hepatitis	Zeng Qiao Shi (216)
脂肪乳劑在食管和胃門疾病上的應用研究	張鈞民 楊瑞光 趙維 (217)
Application of Fat Emulsion Treatment of Esophagus and Gastric Diseases	Department of Thoracic Surgery, Jilin Province
Zhang Lumin Yang Ruiqiang Zhao Wei (218)	
丙戊酸鎂治療偏頭痛 38 例的療效總結	鄭自賢 安翠蘭 (218)
Analysis on the Treatment of 38 Cases of Migraine with Magnesium Valproate	Zheng Zixian An Cuilan (219)
肝硬化患者血清 LN、PLD、IV、C、HA、CG 結果分析	張新利 廉新明 林永嬌 (220)
Analysis Of Serum Levels Of Laminin, Collagen Iv, Hyaluronic Acid, Prolidase, Cholyglycine In Cases Of Cirrhosis	Zhang Xinli Lan Xinxing Lin Yongjiao (220)
結腸炎臨床觀察和探討	詹庚臣 (221)
The Dialectical Remedy For Colitis	Zhan Gengchen (221)
35 例危重型流行性出血熱患者死亡原因分析	朱思和 劉茂才 陳焱永 馬英輝 于丹萍 (222)
Causative Analysis Of 35 Cases Of Dangerous Epidemic Hemorrhagic Fever Patient's Death	Zhu Sihe Liu Maocai Chen Huanyong Ma Yingji Yu Danping (222)
蒙醫辨證施治乙型肝炎的臨床體會	扎木蘇榮 (223)
Experience in Differentiation of Meng Medicine for Treatment of Hepatitis B	Zhamusuron (224)
氣胸 10 例臨床分析	馮振玉 (224)
Analysis on 10 Cases of Pneumothorax	Feng Zhenyu (225)
肺管事動脈灌注對血管疾病療效觀察 (附 33 例報告)	梁濤 周鳳英 梁珍 (226)
Curative Effect of Intraarterial Infusion of Vascular Relief upon Vascular Disease - A Report on 33 Cases	Liang Tao Zhou Fengying Liang Zhen (226)
參遠益聰丸、活血增智丸治療老年期痴呆 60 例臨床觀察	胡杰一 (227)
Clinical Observation on 60 Cases of Geriatric Dementia Treated by Ginseng Polyga	Hu Jieyu (228)
遠紅外線治療支氣管哮喘慢性支氣管炎 220 例療效分析	陳令貴 (229)
Analysis on the Curative Effects of 220 Cases Bronchial Asthma and Chronic Bronchitis Treated by Far-infrared Radiation	Chen Lingze (229)